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‘Laat woningbouwopgave
onderdeel zijn van 
zorgvuldige intergrale 
verstedelijkingsstrategie’
Rienk Kuiper, Planbureau voor de Leefomgeving

‘Onze kracht zit in onze gezamenlijkheid’
Piet Tulner, directeur H2O

‘Klimaatadaptief ontwikkelen, 
kan voor Kop van de Veluwe 
goed uitpakken’
Martijn Rauwers, Adviesbureau GC BV



                   Volop kansen
Dit is alweer de derde editie van High Five, met hierin aandacht voor ontwikkelingen op het gebied 
van economie, arbeidsmarkt, duurzaamheid, bereikbaarheid en ruimte.

Het motto op de Kop van de Veluwe is ‘lokaal wat kan en bovenlokaal wat moet’. De gemeente 
Oldebroek onderschrijft deze gedachte. Samen met de bedrijvenkringen hebben we een lokale 
economische agenda opgesteld met actiepunten om het ondernemerschap nog beter te laten 
bloeien. Want de sociaaleconomische omstandigheden veranderen voortdurend en in een steeds 
hoger tempo. 

Voor het behoud van onze welvaart moet er door alle betrokken partijen steeds sneller worden 
geschakeld om tijdig in te spelen op de vraagstukken die er liggen. Regio Zwolle fungeert daarbij 
als een platform. Een mooi voorbeeld van deze regionale samenwerking zien we op de snel veran-
derende arbeidsmarkt. Beroepen verdwijnen, nieuwe banen ontstaan en de inhoud van functies 
wijzigt. Dit verlangt andere vaardigheden van werknemers. Dat roept de vraag op: hoe zorgen 
we ervoor dat iedereen hiervoor op tijd klaar is en blijft? In Regio Zwolle kunnen werkgevers  een 
beroep doen op het ontwikkelfonds ‘Upgrade Jezelf’. Hieruit kan een deel van de opleidingskosten 
voor (nieuw) personeel worden betaald. Het initiatief ‘Groei Vooruit’ helpt inwoners bij omscholing, 
bijscholing of met coaching. Volop kansen dus voor zowel werkgevers als  werknemers, maar ook 
voor inwoners die nu nog geen baan hebben.

Als wethouder Economie en Arbeidsmarkt maak ik mij er sterk voor om bedrijven en inwoners 
hiervan bewust te maken en ze aan te sporen van deze voorzieningen gebruik te maken. Want 
als we in onze mooie gemeenten plaats willen bieden aan bedrijven om te groeien en te bloeien, 
kan dat niet zonder werknemers die hun vaardigheden weten in te zetten. 

Liesbeth Vos – van de Weg 
Wethouder Economie en Arbeidsmarkt Oldebroek
Bestuurlijk trekker Menselijk Kapitaal 
Kop van de Veluwe
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In 1985 startte Jan Bakker met een fouragehandel. Vanwege de vele 
contacten met boeren volgden hierna de mest- en aardappelhandel. En 
om dit alles te vervoeren werd ook transport aan de bedrijfsactiviteiten 
toegevoegd. Vanuit de persoonlijke interesses van oprichter Jan Bakker 
kwamen daar in de loop der jaren ook nog vier melkveehouderijen en een 
akkerbouwbedrijf bij. In juni 2019 vestigde Jan Bakker zich op bedrijven-
terrein H20, op een zichtlocatie vlak bij de A28 en A50. Een gesprek met 
Henk van de Vosse, Financieel Directeur (CFO) en Angela Docter-Bakker, 
kantoormanager bij Jan Bakker. 

Jan Bakker, 
meer dan transport

ECONOMIE

‘Regelgeving rondom 

stikstofproblematiek 

is te streng’ 

- Henk van de Vosse

Waarom hebben jullie voor H20 
gekozen als nieuwe locatie?
Van de Vosse: ‘Een aantal jaren geleden 
zochten we een grotere locatie voor ons 
bedrijf. Het uitgangspunt daarbij was 
dat we in de regio wilden blijven, bij 
voorkeur in de gemeente Oldebroek. 
We hebben hier een compleet mobili-
teitscentrum gerealiseerd met naast ons 
kantoor en onze werkplaats een tank-
station, wasstraat en bandencentrum 
waar ook anderen gebruik van kunnen 
maken. We zitten hier bovendien vlak bij 
de A28 en de A50. Als hopelijk volgend 
jaar ook de toegezegde nieuwe oprit 
naar de A28 wordt gerealiseerd, is de 
bereikbaarheid helemaal goed. Die oprit 
is echt noodzakelijk. H20 is een populair 
bedrijfsterrein, dat steeds beter bezet 
is. Nu moet alle verkeer nog langs de 
randen van Wezep, dat is voor de inwo-
ners daar verre van ideaal. De aanleg van 
de oprit is overigens vertraagd door de 
stikstofproblematiek.’

Menselijk kapitaal is een van de 
thema’s in de investeringsagenda 
van de Kop van de Veluwe. Wat 
doen jullie om medewerkers te 
werven, boeien en binden? 

‘Personeel wordt steeds schaarser. Chauf-
feurs zijn bijvoorbeeld moeilijk te vin-
den. Goede arbeidsomstandigheden 
zijn erg belangrijk. Daar hoort wat ons 

betreft ook de zorg voor het wagenpark 
bij: dat ziet er goed uit, onze chauffeurs 
zijn trots op ons materiaal,’ vertelt Van 
de Vosse. Docter-Bakker vult aan: ‘De 
sfeer binnen ons bedrijf is daarbij ook 
belangrijk. We zijn een familiebedrijf, 
laagdrempelig, zonder overbodige  
managementlagen. Dat typeert ons.’

Bij het thema leefomgeving gaat 
het om ruimte voor wonen en 
werken. Op de Veluwe speelt natuur 
daarin een belangrijke rol. Wat voor 
effect heeft dat op jullie bedrijfs-
voering?

‘Dan komen we weer bij de beperkingen 
door de stikstofproblematiek,’ aldus Van 
de Vosse. ‘Wij kunnen op dit moment op 
deze locatie niet meer activiteiten ont-
wikkelen, daarvoor is de regelgeving te 
streng. De provincie Gelderland stelt zich 
op het standpunt dat stikstof niet gesal-
deerd kan worden. Meer maatwerk zou 
gepast zijn, zodat saldering wel binnen 
de provinciegrenzen plaats kan vinden.’

In jullie plan voor maatschappelijk 
verantwoord ondernemen geven 
jullie onder andere veel aandacht 
aan veiligheid op het werk en aan 
milieu en klimaatverandering. Wat 
betekent dit in de praktijk?

‘Wij vinden veiligheid op het werk net zo 
belangrijk als aandacht voor duurzaam-

heid. Wij zijn hierover voortdurend in 
gesprek met onze medewerkers, zodat 
ze zich bewust zijn van veilig werken,’ 
vertelt Van de Vosse. ‘Kijken we naar 
milieu en klimaat dan rijdt nu 20% van 
onze vrachtauto’s op HVO100 (100 pro-
cent Hydrotreated Vegetable Oil), een 
praktisch CO2-neutraal alternatief voor 
diesel. Dat levert een CO2 besparing 
op van 89% in vergelijking met gewo-
ne diesel.’ Docter-Bakker vult aan: ‘In  
november krijgen we de eerste truck die 
op waterstof rijdt en met de zonnepane-
len op onze daken produceren we meer 
energie dan we zelf gebruiken.’

Wat is de kracht van de Kop van de 
Veluwe?

‘Om te beginnen vind ik het goed dat de 
vijf Veluwse gemeenten zo samenwer-
ken en zich profileren. Samen bereik je 
meer, op alle mogelijk terreinen. Regio 
Zwolle ontwikkelt zich goed, dus ik vind 
het belangrijk daar bij aan te sluiten,’ 
aldus Van de Vosse. ‘Overigens merk ik 
die bereidheid tot samenwerken ook in 
de gemeente Oldebroek, onze contacten 
met de gemeente zijn erg goed.’
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Wat houdt de gebiedsverkenning in?
‘Met de gebiedsverkenning onderzoeken we wat de 
mogelijkheden zijn binnen de Kop van de Veluwe op 
het gebied van woningbouw, infrastructuur, mobiliteit, 
natuur en landbouw. We bekijken met elkaar wat binnen 
ons gebied mogelijk is, bijvoorbeeld als het gaat om de 
bouw van 5.000 nieuwe woningen. Hoe zorgen we ervoor 
dat deze huizen er komen, zonder dat we de schaal en 
het karakter van onze vijf gemeenten geweld aandoen? 
Het gaat bij woningbouw namelijk niet alleen om de 
woningen op zich, maar ook om de voorzieningen, zoals 
scholen en winkels, en de infrastructuur die daarbij hoort. 
Dat vraagt om een zorgvuldige afweging.’

Jullie hebben een basiskaart op laten stellen,  
wat is het belang daarvan?

‘De basiskaart is als het ware een foto waarop de huidige 
kenmerken van de Kop van de Veluwe zijn gevisualiseerd. 
Denk aan bebouwing, natuur, landbouw en industrie. 
Maar het is ook een inventarisatie van alle onderwer-
pen en thema’s waar nu over gesproken wordt, zoals 
bereikbaarheid en ruimte. Het is de “ist”-situatie. De 
basiskaart helpt bij het inpassen van de opgaven waar-
voor we binnen Regio Zwolle gezamenlijk staan, de “soll” 
situatie die in de toekomst gerealiseerd moet worden.’

Hoe helpen de gebiedsverkenning en de  
basiskaart hier bij?

‘De kaart en de verkenning zijn een inventarisatie van de 
stand van zaken en de planvorming in onze vijf gemeen-
ten. Samen geven ze inzicht in wie wat doet en wil op 
het gebied van wonen, werken, landbouw en recreatie. 
Gemeente Nunspeet wil bijvoorbeeld haar sterke re-

GEBIEDSVERKENNING

In het kader van de verstedelijkingsstrategie van Regio Zwolle werken de gemeenten 
in de Kop van de Veluwe aan een gebiedsverkenning. Deze verkenning helpt bij het 
opstellen van de lange- en de kortetermijnvisie op de ruimtelijke ontwikkelingen in 
de Kop van de Veluwe. Wethouder Arjan Klein van de gemeente Elburg is bestuurlijk 
trekker van de tafel Ruimte. We spraken met hem over het belang van de gebieds- 
verkenning en de uitdagingen die op tafel liggen. 

Gebiedsverkenning 
geeft inzicht

‘Rijksoverheid mag  

meer regie nemen bij 

woningbouwopgave’

creatieve positie verder uitbouwen, terwijl wij in Elburg 
onderzoeken waar we meer woningen kunnen bouwen. 
Het is goed dit van elkaar te weten. We kijken nu meer 
dan voorheen al het geval was over de eigen gemeen-
tegrenzen heen. Gedeputeerde Jan Markink zei in de 
eerste editie van High Five dat de provincie Gelderland 
gelooft in grensontkennend samenwerken, dat geldt wat 
mij betreft ook voor onze gemeenten.’

Wat is volgens jou de grootste uitdaging voor 
Regio Zwolle en Kop van de Veluwe?

‘Dat is toch het combineren van de woonopgave binnen 
het bestaande landschap. We hebben te maken met 
een Natura 2000-gebied. Dat draagt voor een belangrijk 
deel bij aan de charme en het unieke karakter van onze 
regio, maar geeft ook veel beperkingen. Bijvoorbeeld 
als het gaat om woningbouw. Ook de combinatie van de 
verduurzamings- en mobiliteitsopgave vraagt een zorg-
vuldige besluitvorming. Het is belangrijk en noodzakelijk 
dat we daarin gezamenlijk optrekken.’

Wat zou volgens jou de rol van de Rijksoverheid in 
dit geheel moeten zijn?

‘Wat woningbouw betreft: daar mag de Rijksoverheid wat 
mij betreft meer de regie nemen en opdragen hoeveel 
woningen er per regio gebouwd moeten worden. Dat 
zie ik echter niet gebeuren. We hebben de afgelopen 
jaren gezien dat de Rijksoverheid steeds meer taken bij 
lagere overheden neerlegt. In Den Haag worden dan 
de regels bedacht en gemeenten zijn verantwoordelijk 
voor de uitvoering. De middelen die nodig zijn om tot 
een goede uitvoering te komen, blijven echter achter. 
Dat is een onhoudbare situatie. Kijk in dit verband ook 
naar de woningbouwcorporaties: door de verhuurders-
heffing hebben ze minder geld beschikbaar gehad om 
te voorzien in de vraag naar betaalbare woningen. Daar 
ondervinden we nu de gevolgen van, landelijk maar zeker 
ook regionaal.’
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GEBIEDSVERKENNING

Bijeenkomst 
gebiedsverkenning 
Kop van de Veluwe: 
een kansrijke regio
Onlangs woonden bestuurders en wethouders van de vijf gemeenten uit 
de Kop van de Veluwe een bijeenkomst bij die in het teken stond van de 
verstedelijkingsstrategie RegioZwolle. Sprekers Rienk Kuiper, programma-
leider Ruimtelijke Ordening bij het Planbureau voor de Leefomgeving (PBL) 
en Stefan Groot, senior huizenmarkteconoom bij Rabobank, gingen in op 
de ruimtelijke keuzes die komende jaren gemaakt moeten gaan worden en 
gaven inzicht in cijfers rondom wonen, werken en brede welvaart. Gedepu-
teerde Peter van ’t Hoog van de provincie Gelderland woonde een deel van 
de heisessie bij. Volgens hem is het goed dat de Kop van de Veluwe, binnen 
het verband van Regio Zwolle, nadenkt over de opgaves die wachten op het 
gebied van de leefomgeving. 

Grote opgaven in een beperkte 
ruimte
Dat was de titel van de inleiding van 
Rienk Kuiper. Deze grote opgaven zijn 
volgens hem naast de noodzaak tot 
woningbouw, ook de energietransitie, 
de opkomst van de circulaire economie 
en de landbouwtransitie. In de Natio-
nale Omgevingsvisie (NOVI) worden 
deze opgaven ook benoemd. Daarnaast 
worden hierin afwegingsprincipes voor 
ruimtelijke keuzes geschetst. Maar, zo 
stelt Kuiper, de NOVI laat ook nog veel 
inhoudelijke keuzes open. Het nieuwe 
kabinet zal, samen met decentrale over-
heden en maatschappelijke partners, 
een aantal wezenlijke ruimtelijke keu-

zes moeten maken. De vraagstukken 
rondom verstedelijking, klimaat, na-
tuur, waterbeheer en landbouw delen 
allen de bodem en het water als geza-
menlijke onderlegger. Het bodem- en 
watersysteem moet daarom meer dan 
voorheen het geval was, centraal staan 
in het omgevingsbeleid. De Tweede Ka-
mer heeft op dit gebied inmiddels een 
motie aangenomen die stelt dat water 
en wateropgaven een sturend onderdeel 
moeten zijn bij ruimtelijke ordening en 
woningbouwvraagstukken. Een ander 
belangrijk aandachtspunt is participatie; 
niet met draagvlak als excuus om geen 
maatregelen te treffen, maar als logisch 
resultaat van het planningsproces.

Integraliteit
Op bovenregionale en regionale schaal 
moet de woningbouwopgave volgens 
Kuiper onderdeel zijn van een zorgvul-
dige, integrale verstedelijkingsvisie. Ook 
hier moet gekeken worden naar een effi-
ciënt en duurzaam gebruik van de ruimte 
en de kwaliteit van de leefomgeving. Die 
moet aantrekkelijk én toekomstbesten-
dig zijn. Het oplossen van het woningte-
kort hangt nauw samen met de aanwe-
zige en/of te realiseren infrastructuur, 

de beschikbaarheid van werk en de 
aandacht voor natuurontwikkeling, kli-
maatadaptatie en recreatie. Kuiper vindt 
het een goede zaak dat de gemeenten 
binnen de Kop van de Veluwe en Regio 
Zwolle samen een visie ontwikkelen en 
daarbij ook andere overheden zoals het 
waterschap betrekken. Hij pleit daarbij 
voor het herstel van de balans tussen 
gebruiks-, toekomst- en belevingswaarde 
van de leefomgeving, waarbij op regi-
onale schaal naar de woningbehoefte 
gekeken wordt. De NOVI legt prioriteit 
bij nieuwbouw binnen bestand bebouwd 
gebied, daarna bij gebied dat hieraan 
grenst. Een goede bereikbaarheid met 
openbaar vervoer is hierbij belangrijk. 

Wonen, werken en brede welvaart
Daarover ging het in de presentatie van 
Stefan Groot, werkend bij Rabobank. Net 
zoals elders in Nederland is in de Kop van 
de Veluwe de gemiddelde huizenprijs 
de laatste jaren gestegen. Hier zelfs iets 
harder dan in de gehele Regio Zwolle, al 
ligt de stijging nog wel op het niveau van 
het nationaal gemiddelde. Het aantal 
transacties in de Kop is hoog. Aan de 
andere kant blijft nieuwbouw achter, 
waardoor het voor starters lastig is een 

koopwoning te bemachtigen. Groot stelt 
in dit verband dat het niet per definitie 
verstandig is om te bouwen voor spe-
cifieke doelgroepen. Starters hebben 
bijvoorbeeld ook baat bij doorstroom. 
De nieuwe woningen worden dan niet 
gekocht door starters, maar door door-
stromers. Boven op het al bestaande  
tekort aan woningen, komt ook nog een 
toenemende trek vanuit de Randstad 
naar de regio. Het aantal kopers dat 
woont in de Kop van de Veluwe en hier 
ook koopt, is sinds 2015 gedaald van 
80% naar 63%. Het aantal kopers uit de 
rest van Regio Zwolle is gestegen van 7% 
naar 13%. Dat uit overig Nederland zelfs 
van 13% naar 24%!

Bouw, industrie en groothandel
belangrijke sectoren
Deze drie sectoren zijn in de Kop van 
de Veluwe duidelijk sterker vertegen-
woordigd dan in Regio Zwolle en de rest 
van Nederland. Regio Zwolle als geheel 
heeft geen sector die er zeer nadruk-
kelijk uitspringt. Voor de hoge banen-
groei in Regio Zwolle is met name de 
stad Zwolle verantwoordelijk. De Kop 
van de Veluwe zit wat dit betreft op het 
landelijk gemiddelde. 

‘Het is niet per

definitie verstandig

te bouwen voor

een specifieke

doelgroep’

- Stefan Groot

Rienk Kuiper

Stefan Groot
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Bovengemiddelde brede welvaart
Al enige jaren werkt Rabobank met de 
Brede Welvaartsindicator (BWI): een 
integrale maatstaf voor menselijk wel-
bevinden. Anders dan bij het bruto bin-
nenlands product (bbp), wordt de wel-
vaart hierbij bepaald door aspecten als 
gezondheid, inkomen, baanzekerheid, 
persoonlijke ontwikkeling, werk- en  
privébalans, sociale contacten, maat-
schappelijke betrokkenheid, subjectief 
welzijn, wonen, veiligheid en milieu. 
Omdat de inwoners van de Veluwe hoge 
cijfers geven aan veiligheid, inkomen, 
baanzekerheid, huisvesting, werk- en 
privébalans en wonen, komt de Velu-
we uit op een bovengemiddelde brede 
welvaart. 

Maar er zijn zorgen…
Dit voorjaar heeft Rabobank leden, klan-
ten en andere betrokkenen in Midden 
Oost Nederland gevraagd naar de be-
langrijkste opgaven voor de regio. De 
grootste zorg betreft de leefbaarheid. Als 
belangrijke bedreiging daarvoor wordt 
het vertrek van jongeren en jongvolwas-

senen gezien. Dit leidt tot een versnelde 
vergrijzing, waardoor het draagvlak voor 
voorzieningen daalt, vooral in de kleine-
re kernen. Veel jongeren vertrekken voor 
hun studie. Ze keren daarna niet meer 
terug naar de regio omdat ze er te wei-
nig kansen hebben op de arbeidsmarkt. 
Behoud en groei van de werkgelegen-
heid is daarom een belangrijke opgave. 
Hierbij moet tevens aandacht gegeven 
worden aan de opgaven op het gebied 
van huisvesting en milieu. En dat levert 
een spanningsveld op. Want enerzijds 
is er de noodzaak om meer te bouwen, 
op een duurzame manier, anderzijds is 
er de zorg om de natuur, een belangrijk 
aspect van de leefomgeving. Hiervoor 
is geen blauwdruk beschikbaar, maar is 
per regio maatwerk nodig.

Groot besloot zijn betoog met de op-
merking dat Regio Zwolle een veelbelo-
vende economische regio is, maar gaf 
wel het advies om het onderscheidende 
vermogen van de regio nog sterker te 
definiëren.

‘Definieer het 

onderscheidend 

vermogen van 

Regio Zwolle 

nog sterker’

- Stefan Groot

De grootste zorg van

de regio betreft leefbaarheid. 

Het vertrek van jongeren 

en jongvolwassenen leidt 

tot vergrijzing waardoor

het draagvlak voor 

verzieningen daalt, vooral  

in de kleinere kernen.
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Ter ondersteuning van de gebiedsverkenning in de Kop van de Veluwe heeft 
Martijn Rauwers van adviesbureau GC BV een basiskaart opgesteld. GC advi-
seert overheden en bedrijven wereldwijd bij complexe vraagstukken op onder 
andere het gebied van nieuwe vormen van stads- en gebiedsontwikkeling, 
bouwen, agro food, gezondheid en energie. Martijn heeft Landschapsarchi-
tectuur gestudeerd in Wageningen. Hij werkt sinds 2013 bij GC. We vroegen 
hem naar een toelichting op de basiskaart. 

‘Kunnen doelstellingen 

Natura 2000-gebieden 

niet breder gemaakt worden?’

Basiskaart
gebiedsverkenning

Welke informatie hebben jullie gebruikt voor het 
opstellen van de basiskaart?
‘We hebben uiteenlopende bronnen gebruikt zoals de 
gemeentelijke (concept-)omgevingsvisies, de provinciale 
omgevingsvisie Gaaf Gelderland, de Blauwe Omgevingsvi-
sie 2050 (BOVI2050) en het Blauw Omgevingsprogramma 
(BOP), allebei van Waterschap Vallei en Veluwe. Maar 
ook informatie over stikstofdepositie en infrastructurele 
plannen hebben we in de kaart verwerkt. Dat maakt de 
basiskaart tot een optelsom van alle beschikbare infor-
matie, waarmee het totaalbeeld voor de regio op een 
heldere wijze op één kaart zichtbaar wordt.’

Wat laat de basiskaart zien?
‘De basiskaart geeft inzicht in hoe de ruimte nu wordt 
gebruikt en welke plancapaciteit beschikbaar is. Wat is 
er al bebouwd en waar is nog plaats voor nieuwe be-
bouwing, hoe ziet de hoofdinfrastructuur eruit, welke 
wateropgaven zijn er, welke landschappen onderschei-
den we? Als je de kaart bekijkt, zie je dat de Kop van de 
Veluwe veel dynamiek heeft, bijvoorbeeld als het gaat 
om woningbouw. Maar je ziet ook dat veel ogenschijnlijk 
vrije ruimte helemaal niet vrij of beschikbaar is. Er is al 
veel geclaimd en gelabeld.’

Welke conclusies trek je op basis van deze kaart?
‘Dat op langere termijn het karakter van het gebied wel 
eens zou kunnen veranderen, zoals ook Nederland de 
afgelopen jaren veranderd is. De doelstelling van Regio 
Zwolle om louter klimaatadaptief te ontwikkelen, kan 
voor de Kop goed uitpakken. Zeker gelet op de variatie 
in landschappen. Als het gaat om Natura 2000-gebieden 
kan in dit verband gekeken worden of de doelstellingen 
voor deze gebieden breder gemaakt kunnen worden. Is 
het mogelijk om in de Kop van de Veluwe te verstedelij-
ken met respect voor natuur en duurzaamheid? Waarbij 
ook de biodiversiteit wordt versterkt? Hierbij spelen alle 
beheerders van het land - de bewoners, de agrariërs, de 
bestuurders, de landgoedeigenaren – een belangrijke rol. 

Volgens mij gaan in de toekomst de grenzen tussen mens 
en natuur en landbouw en natuur vervagen. Is de leef-
omgeving in balans, met ruimte voor voedselproductie, 
wonen, werken, recreatie en een rijke flora en fauna.’

Welke aanbeveling heb je voor de bestuurders in 
de Kop van de Veluwe?
‘Blijf samenwerken, blijf kennis delen en trek samen op. 
Daar profiteert de hele Kop van. Gebruik de gebieds-
verkenning om tot een gezamenlijk beleid te komen. 
Uiteindelijk profiteren alle belanghebbenden in de Kop 
van de Veluwe daar dan van.’



RUIMTE

De vijf gemeenten in de Kop van de Veluwe kennen verschillende bedrijventer-
reinen. Bedrijvenpark H2O is daarvan een van de meest in het oog springende 
locaties. Letterlijk zelfs, door de goed zichtbare ligging bij knooppunt Hatte-
merbroek, daar waar de A28 en A50 samenkomen. H2O ligt in de gemeenten 
Hattem en Oldebroek. Op H2O hebben zich inmiddels al uiteenlopende grote en 
kleine bedrijven gevestigd. Dat varieert van familiebedrijven tot internationale 
ondernemingen, van een cateraar tot een machinebouwbedrijf en van groot-
handelsbedrijven tot bouwbedrijven. Sinds mei 2016 is Piet Tulner directeur van 
bedrijvenpark H2O. Voor hij in 2005 zelfstandig projectmanager werd, had hij al 
veel ervaring opgedaan bij diverse overheden op het terrein van gebiedsontwik-
keling en gemeentefinanciën.

Bedrijvenpark H2O 
draagt bij aan succes 

Regio Zwolle

In Zuidoost-Brabant was Tulner betrokken bij de ont-
wikkeling van het Kempisch Bedrijvenpark. Zo maakte 
hij kennis met Bedrijvenpark H2O, dat ongeveer tegelij-
kertijd startte. Toen hij de vacature zag voor de functie 
van directeur, twijfelde hij geen moment en solliciteerde. 
Tulner: ‘In Brabant was het project van de ontwikkelfase 
overgegaan in de beheerfase. En ontwikkelen, samen iets 
opbouwen, dat past goed bij me.’ Bedrijvenpark H2O 
kende een wat moeizame start, er was her en der wat 
scepsis over de noodzaak en de kansen op succes. ‘Die 
geluiden zijn inmiddels wel verstomd,’ aldus Tulner. ‘De 
verwachting is dat we eind dit jaar 50% van de kavels 
hebben uitgegeven. Volgens de oorspronkelijke planning 
zouden in 2033 alle kavels bezet moeten zijn, maar als de 
verkopen in het huidige tempo doorgaan, zijn we in 2023 
uitverkocht.’ Het gaat hier bij om een grote diversiteit aan 
bedrijven, in die zin is H2O geen eenzijdig bedrijvenpark, 
maar zeer gevarieerd. 

Piet Tulner

‘Als de verkopen in het huidige 
tempo doorgaan, zijn we in 
2023 uitverkocht’
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Vergroting werkgelegenheid
Het grootste deel van de bedrijven dat zich op H2O ves-
tigt, is afkomstig uit de regio. Op onze vraag of dit extra 
werkgelegenheid oplevert, antwoordt Tulner: ‘Bedrijven 
die zich hier vestigen, groeien ook. Zowel in omvang, 
als in omzet en aantal banen. Dus ja, dit levert extra 
werkgelegenheid op. Bedrijven kiezen voor H2O van-
wege de ligging ten opzichte van Zwolle, de goede ver-
bindingen naar alle windstreken en de wijze waarop we 
het bedrijvenpark hebben ingericht. Met veel aandacht 
voor veiligheid en een goede infrastructuur. We zijn geen 
dertien uit een dozijn bedrijvenpark.’ 

Groei vraagt om ruimte
Hoe kijkt Tulner tegen de toekomstige ontwikkeling van 
bedrijventerreinen aan? Ruimte is schaars en er moet 
steeds meer rekening gehouden worden met klimaat-
veranderingen en duurzaamheidseisen. ‘Ik denk dat het 
verstandig is om bestaande terreinen waar mogelijk te 
herontwikkelen. Als er op een terrein voldoende econo-
mische activiteiten zijn, pakt de markt dit zelf wel op. 
Gemeenten en provincies spelen dan een belangrijk rol 
als het gaat om duurzame voorzieningen op het terrein. 
Maar, als je als regio groeiambities hebt, is er ook ruim-
te nodig voor nieuwe terreinen. Daarbij is het goed te 

kijken naar de uitbreidingsmogelijkheden bij bestaande 
bedrijventerreinen. Liever concentraties van terreinen 
dan een versnippering.’ Als het gaat over duurzaamheid 
bij bouwen, stelt Tulner: ‘Bedrijven willen echt wel duur-
zaam bouwen, als het economisch ook verantwoord is. 
Investeren in zonnepanelen was een aantal jaren geleden 
een kostbare zaak, die slechts moeizaam kon worden 
terugverdiend. Nu is het rendabel om zonnepanelen te 
plaatsen. Ik ben echter geen voorstander van het ver-
plichten van dit soort maatregelen.’

Samenwerking binnen Regio Zwolle
Piet Tulner is enthousiast over de samenwerking binnen 
Regio Zwolle: ‘Toen ik hier net begon, was er sprake van 
enige wrijving tussen bestuurders in Regio Zwolle en de 
initiatiefnemers van H2O. Maar het is waar: wrijving geeft 
glans. Ik ervaar de samenwerking als goed. We hebben 
een gedeelde ambitie: de vierde economische regio van 
Nederland zijn. We kijken nu veel meer naar het geheel, 
trekken samen op, zowel bestuurlijk als operationeel. We 
hebben goede contacten met onze collega’s in Kampen, 
Meppel en Zwolle (Hessenpoort). Wij zijn onderdeel van 
Regio Zwolle en daarvoor is de IJssel geen barrière. Onze 
kracht zit in onze gezamenlijkheid.‘

‘Wrijving 
geeft glans’
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VOORSTELLEN

Mijn naam is Gertwin Visscher, 48 jaar en al 25 jaar getrouwd met Henriët. Wij wonen 
in Elburg en hebben samen vier prachtige kinderen, waarvan er inmiddels twee zijn uit-
gevlogen. Naast mijn werk en gezinsleven mag ik graag studeren, hardlopen, in de tuin 
werken en zeilen. Zo probeer ik fysiek en mentaal fit te blijven. 

Even voorstellen:
Gertwin Visscher
Accountmanager Bedrijven gemeente Oldebroek

Hoog of laag
In de Kop van de Veluwe worden de komende jaren enkele duizenden nieuwe huizen gebouwd. 
Dat blijkt uit de woningbouwplannen van de vijf gemeenten. De bestuurders van de gemeenten 
denken na over de vraag of dit voldoende is om te voldoen aan de grote behoefte aan woningen. 
Niet alleen inwoners van de Veluwe zijn hier namelijk op zoek naar een huis, ook steeds meer 
mensen van buiten de regio willen een woning kopen in de Kop van de Veluwe. 

De vraag die, ook op de Veluwe, bij deze woningbouwopgave veel gesteld wordt, is wát voor 
soort huizen er gebouwd moeten worden. De meeste mensen willen een grondgebonden woning. 
Hoogbouw is voor veel inwoners op de Veluwe een schrikbeeld. Heel begrijpelijk. Tegelijk hoor 
ik van de bestuurders dat ze zuinig willen omgaan met de groene ruimte in het gebied. Voordat 
je het weet, moet een weiland worden opgeofferd voor een woonwijk. 

Kunnen we hoogbouw ontwikkelen die past bij het beeld van de Veluwe? Ik denk het wel. Er zijn 
genoeg voorbeelden van gebouwen die prima passen in een groene omgeving. Ook gebouwen 
met acht of tien verdiepingen. Het helpt om efficiënt om te kunnen gaan met de beschikbare 
ruimte. Want dat zullen we moeten doen. De ontwikkelruimte op de Veluwe is beperkt. Daar-
om zullen we de komende tijd ook kijken naar plekken waar hoogbouw inpasbaar is en recht 
doet aan de omgeving. Zodat dit ook een bijdrage levert aan de verbetering van de kwaliteit 
van het gebied.

Arnoud Leerling
Programmaregisseur Kop van de Veluwe

In de Kop van de Veluwe ben ik één van de 
ambtelijk trekkers van de Human Capital 
Agenda Regio Zwolle. Samen met onderne-
mers richten we ons op de gevolgen van de 
veranderende arbeidsmarkt. We stimuleren 
ondernemers en inwoners om gebruik te 
maken van de mogelijkheden van het Ont-
wikkelfonds Upgrade Jezelf en het initia-
tief Groei Vooruit Regio Zwolle. Een vitale 
arbeidsmarkt is van groot belang voor de 
economie en daarmee voor onze welvaart. 
Het is een enorme uitdaging hier samen met 
de collega’s in Regio Zwolle een bijdrage aan 
te mogen leveren.

In de afgelopen periode is gebleken hoe 
belangrijk een goede dienstverlening is 
voor ondernemers. Door de regionale  
samenwerking worden complexe vragen 
van ondernemers beter en sneller beant-
woord. Bovenlokale vraagstukken worden 
gezamenlijk opgepakt. Als accountmanager 
bedrijven ben ik hierbij een verbindende 
schakel tussen ondernemers, gemeente en 
Regio Zwolle. Daarbij ga ik graag bij onder-
nemers op werkbezoek, om zo ter plekke 
te horen waar ze tegenaan lopen en waar-
mee de gemeente of Regio Zwolle ze kan 
ondersteunen. 

‘Vitale arbeidsmarkt 

van groot belang 

voor economie en 

welvaart’
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Meer weten? Kijk op:
www.regiozwolle.info

http://www.regiozwolle.info

